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Donnerstag,
14. November 2024
12:00 bis 13:30 Uhr
///
Hörsaal 3, JKU Linz
oder via Zoom

LUNCH 
LECTURE
Prekäre Wissenschaft
durch rechtliche
Rahmenbedingungen?

Event language is German, but a lecture
handout in English and a nonprofessional
whisper interpretation (with limited availability)
will be provided

mit Walter Pfeil

Ausgabe von Lunchpaketen 
nach Anmeldung 
unter QR-Code



The event is organised by GÖD OÖ LL13 and NUWiss Unterbau Linz in cooperation with the Workers’ Council
for Scientific Staff at JKU Linz and the Workers’ Council for Scientific and Artistic Staff at the University of
Art and Design Linz. Packed lunches will be provided for registered participants at the beginning of the

event.
 

Walter Pfeil is a retired professor of labour and social law at the University of Salzburg. He is an expert on
University Law and University Collective Agreement. In his lecture, he will walk us through collective

agreements, consecutive fixed term contracts, working hours, etc. He will look in detail at the question of
whether and to what extent labour law conditions at universities incentivise precarious employment

relationships, and will also discuss current developments around the amendment of §109 UG
("Kettenvertragsregelung") and the maximum fixed-term quota in the third-party funded sector.

Afterwards, there will be an opportunity to discuss specific labour law issues and their solutions with the
speaker.

In case of attendance, please register and select a lunch package under the QR code below. Lunch
packages are limited!

Die Veranstaltung wird organisiert von GÖD OÖ LL13 und NUWiss Unterbau Linz in Kooperation mit dem
Betriebsrat für das wissenschaftliche Personal der JKU Linz und dem Betriebsrat für das wissenschaftliche

und künstlerische Personal der Kunstuniversität Linz. Zu Beginn der Veranstaltung werden an die
Teilnehmer*innen vor Ort Lunchpakete ausgegeben.

 

Walter Pfeil ist Universitätsprofessor im Ruhestand für Arbeits- und Sozialrecht an der Universität
Salzburg. Er ist ein profunder Kenner des Universitätsgesetzes und des Universitätskollektivvertrages.

Im Rahmen seines Vortrags wird er einen Streifzug durch Kollektivvertrag, Kettenvertrag, Arbeitszeit & Co.
geben. Dabei wird er im Detail der Frage nachgehen, ob und inwiefern arbeitsrechtliche

Rahmenbedingungen an Universitäten prekäre Anstellungsverhältnisse begünstigen und dabei auch auf
aktuelle Entwicklungen rund um die Novelle des §109 UG („Kettenvertragsregel“) bzw. die

Höchstbefristungsquote im Drittmittelbereich eingehen. Anschließend gibt es die Möglichkeit mit dem
Vortragenden konkrete arbeitsrechtliche Probleme und deren Lösungen zu diskutieren.

Bei präsenter Teilnahme wird um Anmeldung und Auswahl eines Lunchpakets gebeten, siehe QR-Code
unten. Lunchpakete sind limitiert!

Lunch Package
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